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SLOVO NA ÚVOD 
 

Vážení občania, 
           dostávate do rúk prvé číslo obnoveného  Šintavského spravodaja. História 
vydávania periodika siaha do 70-tych rokov minulého storočia. Ako prvé sa 
vydávali „Šintavské zvesti“ (1963 -1966).  

Po názve Zvesti, Šintavský spravodaj (vydávaný v rokoch: 1986-1991), 
Šintavský mesačník sme sa opätovne vrátili k názvu Šintavský spravodaj. 
Posledné číslo Šintavského mesačníka, ktorý sa v obci vydával naposledy, bolo 
v decembri 1995. Prečo znovu tento pokus? Myslíme si, že každá doba potrebuje 
informácie. A ani tá dnešná nie je výnimkou. V modernom svete, kde informácie 
získame už ľahšie, veríme, že aj takáto forma podania informácií o živote vo Vašej 
obci Vás osloví. Zostavili sme redakčnú radu, ktorá Vám chce na stránkach 
Šintavského spravodaja sprostredkovať informácie z rôznych oblastí života obce.  

Radi by sme vydávali tento spravodaj tri až štyrikrát ročne, podľa 
finančných možností a Vášho záujmu. Poteší nás, keď svojimi pripomienkami, 
príspevkami oživíte každé vydanie. Môžete tak urobiť osobne na OcÚ, alebo 
adrese: prispevky@sintava.sk. 
    Redakčná rada  
 

PRÍHOVOR STAROSTU 
 

Vážení spoluobčania, 
je takmer rok po voľbách a my pociťujeme potrebu informovať Vás o dianí 

v našej obci, pretože v súčasnej dobe akosi nezostáva času na to, aby sme boli 
informovaní priamo takpovediac z prvej ruky t.j. na OcÚ, alebo na verejných 
zasadnutiach obecného zastupiteľstva, kde máte samozrejme možnosť zúčastniť 
sa a aktívne sa podieľať na riešení problémov tejto obce. Vítam preto možnosť 
informovať Vás touto formou. 

Naša obec sa rozvíja v rámci volebného programu a v duchu Plánu 
hospodárskeho a sociálneho programu obce. Uvedené dva dokumenty ste 
obdržali pred rokom a máte možnosť porovnávať čo bolo naprogramované, čo sa 
splnilo, čo sa plní a čo nás ešte čaká. Myslím, že oba dokumenty boli spracované 
zodpovedne a reálne. V súčasnosti dokončujeme opravu cesty Rozmarínovej 
ulice a úpravy niektorých úsekov ciest z dôvodov odvodnenia dažďových vôd 
a úpravy vozoviek. V strede obce máte možnosť vidieť vyrastať dve bytovky, 
v ktorých bude 16 obecných nájomných bytov. Tieto by mali byť dokončené 
v apríli budúceho roku. Na starej Nitrianskej realizuje ZSVaK výmenu 
vodovodného potrubia a jeho zaokruhovanie. Na ulici Pod hrádzou budujeme 
nové verejné osvetlenie. Oprava ciest a výstavba bytoviek však netvorí naše plné 
pracovné vyťaženie, ale sú to aj problémy, ktoré treba riešiť a tých je veľa. 

Mrzí ma, že väčšina z nich by nemusela byť, keby sa o ne nepričinili 
niektorí naši spoluobčania. Uvediem len niekoľko príkladov: čierne skládky 
komunálneho odpadu, zhodené oplotenie školy, postriekané fasády, zničené 
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lavičky a odpadkové koše, neporiadok na verejných priestranstvách atď. Osobne 
si nemyslím, že je to dielo “Marťanov“, ale že to dielo prevažne našich 
spoluobčanov. Nuž a to určite neprispieva k lepšiemu vzhľadu a zlepšeniu 
životného prostredia. Možno iba tých pár jedincov má „dobrý pocit z vykonanej 
práce“, veď dokázali svoju silu a um a tešia sa, že sú supermani, pritom si 
neuvedomujú, že oprava bude stáť nemálo finančných prostriedkov, ktoré sa dali 
využiť inak.  

Avšak i napriek týmto problémom sa treba pozerať dopredu. Svoje aktivity 
sa snažíme zamerať na budúcnosť, preto pripravujeme projekty, na základe 
ktorých by sme mali čerpať finančné prostriedky z euro fondov 
a environmentálnych fondov ale i verejných zdrojov. Pripravujeme rozšírenie 
separovaného zberu druhotných surovín, ale i väčšie opravy ciest, chodníkov 
a taktiež vybudovanie odvodňovacích priekop. V najbližšom čase vybudovanie 
nového telefónneho uzla v priestoroch križovatky na Vinohrady nad Váhom ako 
i výstavbu novej trafostanice v tých istých priestoroch.  

Vážení spoluobčania, v záujme riešenia niektorých problémov sme na 
obecnom úrade osadili schránku, do ktorej môžete vložiť list s podnetmi, návrhmi, 
ale i sťažnosťami. Schránka bude anonymná, zapečatená a komisionálne 
otváraná raz za dva mesiace vždy dva týždne pred zasadaním obecného 
zastupiteľstva, tak aby bolo dostatok času na vyhodnotenie a návrh riešenia. 

Záverom mi dovoľte zaželať tvorcom, resp. redakčnej rade veľa 
trpezlivosti a tvorivých síl pri príprave a vydávaní tohto Šintavského spravodaja, 
aby sa podarilo splniť  jeho poslanie, t.j. Vašu informovanosť o dianí v našej obci. 
Tým sa zamedzí rôznym fámam, domnienkam, nepravdám a výmyslom. 

      
Václav Jurčaga, starosta obce 

 

NÁVRAT K VOĽBÁM 
Vo voľbách v decembri 2006 boli zvolení nasledovní poslanci 

a boli im pridelené nasledovné rajóny 
 

1. Mgr. Zuzana E n d e l o v á, 32 r., Smer-SD,  č. 701  
ul. Kúpeľná, Vinohradská, stará Nitrianska 

2. Miroslav H o l i č k a , 51 r., KDH,  č. 218 
  ul. Dlhá od č.d.198 po 235, Nové domy 

3. Ing. Michal L i p o v s k ý , 58 r., Smer-SD, č. 255 
 ul. Pivovarská, Rozmarínová 

4. Ing. Matúš M a r k u s e k , 26 r., KDH, č. 542 
 ul. Budovateľská, Okružná, Košikárska 

5. PharmDr. Alena M a t u l o v á , 44 r., KDH,č. 47  
ul. Sereďská, Hradná, Mierové námestie 

6. Katarína M i k l o š í k o v á , 59 r., Slovenská agrárna strana, č. 506  
ul. Nitrianska od č.d. 465 po 506 
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7. Mgr. Jozef P a v l o v i č , 39 r., KDH,  č. 667  
ul. Proletárska, Športová 

8. Stanislava R e ž n á k o v á , 43 r., SNS,  č. 521 
 ul. Nitrianska od č.d. 507 po 566 

9. Miroslav T v a r o ž e k , 50 r., KDH,  č. 608   
ul. Dlhá od č.d. 115 po 159, Priečna 

Starosta obce: Václav Jurčaga, 60r., SMER-SD,č. 281 
 

––––––––––––––––––Zloženie komisií:––––––––––––––––––– 
Komisia finančná a pre správu 
majetku obce 
predseda komisie: Katarína Miklošíková 
tajomník: Janka Tóthová 
členovia: Mária Vedrödyová  
Stanislava Režnáková 
MonikaMarcinkechová 
Komisia životného prostredia, 
výstavby a poľnohospodárstva 
predseda komisie: Miroslav Tvarožek 
tajomník: Marianna Holbíková 
členovia: Ing. Matúš Markusek 
Stanislava Režnáková 
Ing. Peter Miklošík 
Komisia vzdelávania, kultúry, 
cestovného ruchu, športu a 
mládeže 
predseda: Ing. Michal Lipovský 
tajomník: Mgr. Zuzana Endelová 

členovia: Milada Pisárová 
Ľudmila Hercegová 
Jarmila Lejková 
Komisia práce, sociálnych vecí, 
zdravotníctva a rodiny 
predseda komisie: PharmDr. Alena 
Matulová 
tajomník: Janka Skaličanová 
členovia: Ing. Jozef Bavúz 
Jozef Orel 
Zuzana Blahová 
Komisia na ochranu verejného 
poriadku 
predseda komisie: p. Mgr. Jozef Pavlovič 
tajomník: Slávka Dobišová 
členovia: Miroslav Holička 
Katarína Markusková 
Iveta Vohláriková 
Róbert Graf 

 
ŽIVOT V OBCI 
Výlet dôchodcov 
 

Každý rok začiatkom októbra, 
akoby v úzkosti a v melanchólii jesenných 
dní, prichádza sviatok z mnohých 
najkrajší, Mesiac úcty k starším. Z 
príležitosti tohto sviatku obecný úrad 
zorganizoval pre dôchodcov výlet na trase Levice – Štúrovo – Ostrihom. Dňa 
22.10.2007 všetkých v autobuse privítal starosta obce. 

Ako prvá zastávka bolo Tekovské múzeum, ktoré sídli v areáli levického 
hradu, kde si za asistencie lektorky vypočuli a prezreli históriu hradu a stále 
expozície a výstavy z oblasti prírody, archeológie, numizmatiky, ľudovej kultúry a 
výtvarného umenia. Ďalej sa premiestnili do Štúrova, kde sa plavili loďou Balu po 
Dunaji. Nasledoval chutný obed v reštaurácia a odtiaľ odchod vláčikom do 
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Ostrihomu, kde s lektorským výkladom si prezerali mesto a najzaujímavejšie 
historické časti: baziliku, šperkovnicu, kryptu a kopulu. 
     Urobiť radosť a dať ľuďom pocit, že nie sú nám ľahostajní to bolo cieľom tohto 
výletu.  
     Na nákladoch tohto výletu sa čiastočne sponzorsky podieľal miestny 
podnikateľ Michal Adamča, začo mu aj touto cestou ďakujeme.   
                         -ds- 
Deň Obce  
 

V nedeľu, 30. augusta, sme v obci oslávili tri udalosti – výročie SNP, 
začiatok školského roku, Deň ústavy SR. Popoludnie sa už tradične začalo 
kladením vencov. Skupinku ľudí na čele s predstaviteľmi obce sprevádzala 
Šintavská dychovka s hudbou. Pri pomníku sme si uctili padlých občanov Šintavy 
minútou ticha a básňou. Výročie SNP a smutné udalosti vojny sme si ešte 
pripomenuli v prejave starostu. 
 Po prváckej hymne prednesenej “takmer” prváčkami už prichádza 
hosťujúca dychová hudba Vinohradčanka posilnená 
novou speváčkou, štvrtou členkou rodiny 
Kapustových v kapele. Po hodine a pol dobrej 
hudobnej produkcie sa cez prestávku o vzrušenie 
postarali kulturisti známi aj na svetových 
šampionátoch. Dvojnásobný majster ČSSR PaedDr. 
Miloš Kabát a mladý talent Erik Tóth – majster 
Európy z roku 2007. Predviedli voľné zostavy  
a spoločnú exhibíciu na hudbu.  
 Nastúpila dychová hudba Šintavanka. Jej 
kvalita sa citeľne zvyšuje, dokonca dostali nové 
kostýmy. Milé prekvapenie pre deti boli kolotoče aj 
so zľavnenými lístkami, cukrová vata, strelnica a pre 
dospelých bufet s cigánskou. Program trval do 
siedmej večer a komu bolo málo, do noci vyhrávala 
hudobná skupina Melódia. 

Silvia Ištoková 
 

Výstava historických vozidiel v Šintave 
 

Šintava sa na necelú hodinku vrátila do histórie. Podarilo sa jej to vďaka III. 
ročníku Galantského O-válu a súťaži o slovenský pohár historických 
vozidiel, ktoré organizoval Veteran Car Club Galanta a Mesto Galanta.  Na 
našom námestí sa zhromaždilo 9. augusta 2007 o 10,00 hod. naraz okolo 40 
historických dvoj, troj a štvorkolesových veteránov. Výstava vozidiel prilákala na 
námestie množstvo nadšencov a zvedavcov, nielen mužského ale aj ženského 
pohlavia a vekové kategórie boli zastúpené tiež všetky. U mladších , hlavne detí 
boli vozidlá pokryté rúškom tajnosti a nepoznania, avšak staršia generácia 
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obdivovala vozidlá s troškou nostalgie 
v očiach, veď niektorí na podobných 
vozidlách  jazdili a ich aj vlastnili.  

Bolo pekné vidieť automobily 
a motocykle vyrobené od  roku 1945. 
Historickú vôňu vozidiel zvýraznilo aj 
adekvátne oblečenie niektorých vodičov. 
Naozaj tým ukázali, že sú praví nadšenci 
so všetkým čo k tomu patrí. 

Vyvrcholením prehliadky bolo 
udelenie cien. Boli odovzdané tri ceny, z toho dve ceny  dala Obec Šintava, 
starosta obce p. Václav Jurčaga odovzdal  pohár: Najkrajší automobil, Najkrajší 
motocykel, a predseda spoločnosti Šintavan, s.r.o. Šintava p. Štefan Drábik 
odovzdal cenu Značkové víno. Zanietencom za Šintavu je pán Jozef Váry, 
prezident ZZHV SR. 

Teší nás, že aj naša obec sa mohla stať zastávkou takých vzácnych 
historických vozidiel.                                                       Mgr. Zuzana Endelová 
   

ŠINTAVSKÉ HODY 
 

Už v stredoveku sa hody uskutočňovali vo výročný deň kostola, alebo 
v deň patróna, ktorému bol kostol zasvätený. 

Náš kostol v Šintave je zasvätený sv. Martinovi a preto týmto sviatkom  
u nás je najbližšia nedeľa k 11-temu novembru. Hodové zábavy bývali spred 
šesťdesiatimi a viac rokmi 3 dni a to v sobotu, nedeľu a v pondelok. Tancovávalo 
sa pred domom p. Vladimíra Miklošíka č.d. 236, v ktorom bol „šenk“. Neskôr to 
bolo v „Šenku u Fandela“, kde dnes stojí Reštaurácia Merkúr.  

Neodmysliteľným druhom zábavy počas hodov boli kolotoče, hojdačky, 
strelnice a iné atrakcie. Na námestie sa už týždeň vopred  prisťahovali „kolotočári 
s ringišpílmi“ (kolotočmi). Kolotoče neboli na elektrický pohon, ale sa ručne tlačili 
– roztáčali. Chlapci, ktorí kolotoče takto točili sa potom zadarmo mohli 
pokolotočovať. 

Gazdinky k hodom vykŕmili 4 až 5 husí, napiekli koláče - „pocheraje“ 
makové, orechové aj tvarohové. Zákusky sa vtedy nepiekli. Hlava rodiny sa 
postarala o vínko dorobené z vlastného vinohradu. Keďže hody boli dôležitým 
sviatkom, aj obliekanie bolo sviatočné. Zároveň hody boli sviatkami rodu, kedy sa 
stretla celá rodina. Keďže to bol sviatok vysviacky kostola, gazdinky išli na malú 
omšu, t.j. ráno a všetci ostatní na hrubú. Táto sv. omša mala slávnostný charakter 
a nechýbala na nej dychovka.  
A hody dnes?  
Zastavte sa trošku prosím 11. novembra, všímajte si dnešný sviatok hodov a 
napíšte nám do redakcie. Vaše postrehy radi uverejníme. 
Na hody kedysi si zaspomínala naša 94 ročná spoluobčianka p. Mária Bavúzová. 
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ZO ŽIVOTA ŠKOLY 
 
ZŠ s MŠ Šintava navštevuje na I. stupni 63 žiakov a na II. stupni 68 žiakov.   
Vo voľbách bol dňa: 3.7. 2007 Radou školy zvolený opäť do funkcie riaditeľa na 
obdobie rokov 2007-2012 p. riaditeľ: PaedDr. Martin Bodis. Vo vedení školy 
s ním pracujú dve zástupkyne: Mgr. Nina Starečková - zástupkyňa pre ZŠ 
a Mária Hrabíková - zástupkyňa pre MŠ 
 
Hlavné ciele výchovy a vzdelávania: 
ü orientácia školy na výučbu cudzieho jazyka - anglického jazyka od MŠ 
ü orientácia školy ako školy podporujúcej zdravie   
ü orientácia školy na prácu s PC, Lego - Dacta (IKT)  
ü orientácia  školy na realizáciu medzinárodného projektu 

Socrates/Comenius  
Spolupracujúce školy: 

• Základná škola Michala Tareka, Školská ul. 4, 925 45 Abrahám, 
zastúpená Mgr. Máriou Klottonovou, riaditeľkou školy 

• Základná škola s materskou školou, Školská 2, 922 41 Drahovce,  
zastúpená Mgr. Ivetou Beňačkovou, riaditeľkou školy 

• Základná škola s materskou školou, Komenského 3, 919 04 
Smolenice,  zastúpená Mgr. Jozefínou Fančovičovou, riaditeľkou 
školy 

• Základná škola s materskou školou, 919 01 Suchá nad Parnou 
55, zastúpená Mgr. Ivanou  Smahelovou, riaditeľkou školy 

Pedagogickí zamestnanci školy:  
vyučujúce prvého stupňa 
Mgr. Mária Vojtechová 
Mgr. Paulína Krivosudská 
Mgr. Karin Smerecká       
Mgr. Martina Slováková       
vyučujúci druhého stupňa 
PaedDr. Martin Bodis Sj-Ov-Ev 
Mgr. Nina Starečková Sj-Vv-Tv 
Mgr. Jana Lipjancová M-Z- TchV 
Mgr. Silvia Kriváčková Sj-D     

Mgr. Kamila Tóthová Pr-Ch- Hv   
p. Antónia Janegová M-F-Hv   
Mgr. Anna Reingraberová Aj-Hv       
Mgr. Ján Fordinál Nv 
vyučujúce MŠ 
Mária Hrabíková 
Ľudmila Drahovská         
Blažena Paldanová         
Silvia Ištoková 

Vážení obyvatelia obce! 
Matica slovenská je najstaršia kultúrna a vedecká ustanovizeň 
Slovenska a Slovákov. Založená bola roku 1863 v Martine. 
Prvým predsedom sa stal Štefan Moyzes. 
Dovoľujeme si Vám oznámiť, že v obci  Šintava bol zriadený 
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Miestny odbor Matice slovenskej pri Základnej škole s materskou školou 
v Šintave. 
Miestny odbor Matice slovenskej sa bude usilovať začleniť do siete 
oblastných pracovísk, ktorých úlohou je podpora  a rozvíjanie kultúrnych, 
vedeckých a záujmových aktivít. V prípade Vášho záujmu o členstvo a o bližšie 
informácie, sme Vám k dispozícii na ZŠ s MŠ Šintava.  
       www.matica.sk 

Pripravila: Mgr. Silvia Kriváčková 

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
Narodení občania od 
začiatku roku 2007: 
Marcel Chlaň,č.d. 449 
Adela Endelová, č.d. 701 
Martin Garaj,č.d.664 
Kristián Miklošík, č.d. 613 
Sebastián Suhaji,č.d. 
322 
Dominika 
Šimulčíková,č.d.79 
Martin Troják,č.d. 358 
Matej Rinaldo Virág č.d. 
350 
Martin Piši 
Marcel Matušica, č.d.560 
Nikolas Stehel,č.d.639 
Martin Barantal,č.d. 176 
 
Zomrelí občania od 
začiatku roku 2007: 
Agneša Cuningová, 77 r. 
Rozália Drábiková, 82 r. 
Jozef Fogel, 76 r.  
Ľudovít Forro, 76 r. 
Irena Holičková, 87 r. 
František Hornaček, 69 r. 
Mária Javorová, 92 r. 
Ľubomír Mizerík, 50 r. 
Valéria Míková, 80 r. 
Jozef Molnár, 78 r. 
Cecília Ondrisková 84 r. 
Mária Ránová, 84 r. 
Katarína Šuláková, 81 r. 

Františka Holičková, 78 r. 
Radovan Hutera, 31 r. 
Štefan Majerník, 80 r. 
Irena Kunovská, 79 r. 
Občania, ktorí v tomto 
roku oslávili jubileum: 
 70 rokov: 
Terézia Borzová 
Milan Dinka 
Terézia 
Fidlerová 
Jarolím 
Javor 
Helena 
Kubányiová 
Melánia 
Lenčéšová 
Mária 
Pometlová 
Terézia 
Suhajová 
Pavla 
Šimeková 
Viliam Takáč 
80 rokov: 
Irena Javorová 
Ján Karkuš 
Vojtech Miklošík 
Terézia Mizeríková 
Helena Molnárová 
Júlia Molnárová 
Jozef Navrátil 
Peter Sopinko 

Margita Šuláková 
90 rokov: 
Rozália Čúzyová 
 
Srdečne blahoželáme! 
 

Najstaršia občianka: 
Mária Heráková, nar. 

3.2.1910, Šintava č. 362 

 
  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Demografické údaje obce: 
počet obyvateľov celkom: 1736 
z toho občanov nad 15 r.: 1482 
detí: 254 
priemerný vek: 38,66 roka  
Prehľad obyvateľov podľa 
veku a pohlavia k 01.10.2007 
deti do 15 r. spolu 254, z toho 
chlapci 132, dievčatá, mládež 
do 18 r. spolu 67, z toho chlapci 
29, dievčatá 38 

DARMIX 
 

kvety - živé a umelé, kytice, vence - 
živé a umelé, ikebany, kvetinová 

výzdoba na rôzne príležitosti 
 

Univerzálny tovar zabezpečím podľa dopytu! 
 

V obci Šintava donáška "zdarma" 
 

Nonstop N 0908505521 
 

Darina Schmidtová, Šintava, Nové domy č. 193 
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V roku 2007 uzatvorili manželstvo v Šintave: 
dňa l7.3. Ivan Zigo zo Serede a Alena Michaligová z Vinohradov n/V 
dňa l4.4.Ivan Pavelka z Pustých Sadov a Monika Malčovská zo Šintavy 
dňa l4.4.Mário Dáni zo Serede a Jana Zubatá zo Šintavy 
dňa 2l.4.Róbert Žák a Angela Žáková zo Šalgočky 
dňa 28.4.Ján Staník a Mária Mrenková zo Šintavy                   
dňa 5.6.František Šimulčík a Martina Petrášová z Vinohradov n/V  
dňa 7.7.Mgr. Stanislav Cagáň z Bratislavy a Mgr. Zuzana Marcinkechová z  
   Vinohradov n/V 
dňa 25.8.Peter Šona z Vinohradov n/V a Katarína Holbíková zo Šintavy 
dňa 25.8.Jozef Kolišťaník z Hlohovca a Monika Kavoňová z Vinohradov n/V 
 dňa 6.10.Mário Mizera zo Šintavy a Janka Donáthová zo Šalgočky 
 dňa 27.10.Patrik Kapoš zo Šintavy a Miroslava Lisická z Vinohradov n/V 
 
NOVÝ SPRÁVCA FARNOSTI 
 
     Na základe rozhodnutia Arcibiskupského úradu v Trnave došlo 1.7. 2007 
k zmene kňazov na mnohých farnostiach. Aj u nás v Šintave bolo tomu tak. 
     Vdp. farár Daniel Lukačovič, správca šintavskej farnosti po 17 rokoch 
pôsobenia v Šintave odišiel do Dolných Orešian. Rozlúčková sv. omša bola 7. 
júla, na konci ktorej sa za celú šintavskú cirkevnú obec rozlúčil kostolný otec 
p.Karol Markusek. Aj touto cestou sa chceme poďakovať Vdp. farárovi Danielovi 
Lukačovičovi za všetko, čo pre našu farnosť urobil. 
     V nedeľu 8. júla sme privítali nášho nového duchovného otca Jána Fordinála, 
ktorý pôsobil 13 r. v Horných Otrokovciach pri Hlohovci. 
     Vdp. farár Ján Fordinál pochádza zo Senice. Narodil sa 18. marca 1968, 
kňazskú vysviacku prijal 15.júna 1991. Jeho predchádzajúce pôsobiská boli 
Hlohovec, Skalica a Bratislava. V nich pôsobil ako kaplán a už spomenuté Horné 
Otr.ce, kde bol správcom farnosti.  
     Pre Šintavský spravodaj  pán farár uviedol, že Šintavská farnosť je väčšia ako 
jeho predchádzajúca. Sú tu ľudia  ochotní 
a pomáhajú. Od šintavských farníkov 
očakáva, že sa vo svojich rodinách budú 
starať o vieru, morálku a spravodlivosť.  
V závere povedal: „Dúfam, že tu budem 
osožný pre všetkých ľudí, kto by chcel a cítil 
nutnosť sa porozprávať, som ochotný 
vypočuť, pomôcť a poradiť podľa mojich 
možností každému. Za ten krátky čas, čo som 
tu v Šintave, len toľko.“ 
     Za rozhovor poďakovala, veľa zdravia 
a Božích milostí zaželala Ľudmila Hercegová.    
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RADY ZÁHRADKÁROM  
Jeseň končí, zberáme posledné úrody ovocia a zeleniny.  

• Čo môžeme nechať v pôde prezimovať: pór, petržlen, kel ružičkový, 
zimná cibuľka a šalát bez problémov prezimuje. Kel a kapustu treba 
prikrývať a chrániť pred mrazmi, lebo počas zimy pri náhlom oteplení 
rozmŕzajú a zahnívajú (do 
hlávok sa nesmie dostať voda) 

• Ešte do príchodu mrazov 
pohrabať lístie opadané zo 
stromov a toto skompostovať 
alebo zaorať. 

• Robíme základné hnojenie 
pôdy: podľa potreby 
organickými hnojivami(maštaľný 
hnoj, kompost),alebo umelými: 
MPK, Slovcerit. 

• Mnohokrát v zime vymŕzajú 
priesady  jahôd, ich prihŕňanie 
a zakrývanie vhodnými 
prostriedkami (čečina) je vítanou ochranou do skončenia zimy. 

• U ovocných drevín je treba urobiť prvý preventívny postrek po opade 
listov u broskýň proti kučeravosti ešte na jeseň hlavne meďnatými 
prípravkami.  

• Rez a zmladzovanie ovocných drevín v čase november -december 
nevykonáva. Na rad prídu najprv jadroviny (II-III. dekáda januára) 
a neskôr a až po uplynutí tuhých mrazov robíme rez kôstkovíc 
a bobuľovín 

• Na jeseň sa u kvetín robia hlavne tieto úkony: zakrátime kríkové ruže na 
15 – 20 cm a prihrnieme zemou, u stromkových ruží najdlhšie konáre 
skrátime a korunu zaviažeme papierovým vrecom. Sadíme cibuľky 
tulipánov, narcisov a ďalších cibuľovín, ktoré predtým moríme napr. 
Sulkou proti chorobám.  

Pripravil: J. Holbík, predseda ZO SZZ 
 

PREDSTAVUJEME ORGANIZÁCIE  
V OBCI 

Minulosť a prítomnosť organizácie – Slovenského zväzu záhradkárov 
  
     Rok 2007 je pre našu záujmovú a spoločenskú organizáciu pamätný najmä 
tým, že si v ňom pripomíname 50 výročie založenia. 
     Pri tejto príležitosti chcem čitateľom znovu oživených Šintavských novín aspoň 
v stručnosti opísať históriu nášho zväzu. 

 
 
 
 
stavby domov na kľúč, práce PSV, HSV, prenájom 

stavebných strojov, lešenia, dodávka a montáž 
strešných krytín, klampiarske práce, dodávka a 
montáž krovových konštrukcií, zabezpečovanie 

stavebného materiálu pre výstavbu 
 

Šintava 639, 925 51 Šintava 

fax: +421 31 789 7322 
mobil: +421 905 745 622 
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     Naša organizácia vznikla v roku 1957 na ustanovujúcom zjazde dňa 15. 
októbra v Bratislave pod názvom: Československý ovocinársky a záhradkársky 
zväz v spoločnej republike Čechov a Slovákov. V takejto organizačnej štruktúre 
fungoval náš predchodca až do historického roku 1957. Keďže Slovenský zväz 
záhradkárov bol po tomto roku aj naďalej súčasťou Československého zväzu 
záhradkárov so sídlom v Prahe, v roku 1969 bol zvolaný mimoriadny zjazd, na 
ktorom prišlo k odčleneniu od ČSOZ a vytvoril sa národný orgán – Slovenský 
zväz ovocinárov a záhradkárov, ktorý prijal nové stanovy a vo zväze sa začala 
rozvíjať obchodná činnosť. Od tej doby, až do r. 1990 sa z roka na rok rozvíjala 
naša členská základňa na Slovensku a bolo nás registrovaných až 200 000.  Po 
zmene režimu r. 1989 nastal obrat, ktorý negatívne ovplyvnil aj naše poslanie a 
záujmy a ktorý potom mal vplyv aj na znižovanie našich radov i v obci Šintava. 
Keď do roku 1990 sme mali v obci 250 riadnych členov, dnes naša štatistika 
hovorí o počte 150 členov. Aj napriek tomu náš SZZ žije a pod vedením 
Republikového výboru SZZ v Bratislave rozvíja svoje odborno-osvetové aktivity. 
Medzi také patria najmä: vydávanie odbornej literatúry, vykonávanie poradní v 
ochrane rastlín proti chorobám a škodcom, organizovanie súťaží v reze ovocných 
drevín, aranžovaní a viazaní kvetín, výstav vín a v poslednom čase súťaže o 
najkrajšie jablko roka, vedomostnú a výtvarnú súťaž mladých záhradkárov, 
prednášky o najnovších poznatkoch pri pestovaní ovocných drevín, zeleniny či 
kvetín a pod.  

Aj naša ZO SZZ v Šintave sa snaží ísť v tendenciách nášho ústredného 
orgánu a máme zato vo výbore ZO SZZ, že v porovnaní s ostatnými 
spoločenskými organizáciami v obci nemusíme sa za našu aktivitu hanbiť. O tom, 
čo všetko pre svojich členov a ostatných spoluobčanov robíme sa zmienime v 
ďalšom vydaní týchto novín a aj na internetovej stránke obce. 
 

Jozef Holbík, predseda ZO SZZ              
 

Prierez zo života členov členskej základne J-SD Šintava 
 

História družstevníctva na Slovensku sa datuje od 9. februára 1845, o 
ktorú sa zaslúžil Samuel Jurkovič a z jeho iniciatívy bol založený v obci Sobotište 
Gazdovský spolok, prvé úverové družstvo. Pri jeho založení povedal: „Nepovstal 
náš spolok Gazdovský ani z hlbokého mudrovania ani dajakým umením, ale nie 
ani plodom sebectva, lež vyrástol zo samého Slovenského ľudu a národa, ako  
z lipového jadra." 

Myšlienka dozrela a prvé začiatky Spotrebného družstevníctva na území 
dnešného Galantského okresu siahajú do roku 1900. V tomto období vznikajú aj 
prvé potravinové družstvá. Prvé v roku 1900 v Tomašíkove a postupne v poradí 
13. v Galante. 

Naše potravinové družstvo v Šintave sa datuje od roku 1942 a zachovala 
sa aj členská knižka č. A/21 na meno Štefan Hanakovič s dátumom 28. 2. 1942 s 
členským vkladom 50 Ks s podpismi: Predseda správy pán Púček, členom správy 



Šintavský spravodaj  november 2007 

 12

pán Bőhm a pokladníkom pán Baranik. Takto začal základ v obci Šintava pre 
dnešný názov „COOP Jednota spotrebné družstvo Galanta" pod heslom každá 
rodina v družstve. Do roku 1989 bol predsedom ČZ pán Antošík Jozef a od roku 
1990 je predsedom Výboru členskej základne pán Kolárik Ján. 
Podiel z nákupu na členské karty pre členov J-SD je 2 % do členstva v Jednote 
35 r. a nad 35 r. v členstve Jednoty je podiel z nákupu 3 %. 
Výbor ČZ J-SD v Šintave prezentujú: 
Kolárik Ján - predseda Ing.  
Bavúz Jozef- podpredseda 
Kloknerová Irena – pokladníčka 
Kubányi Ján – člen 
Kloknerová Emília - členka 
Naša členská základňa má 358 členov a 
toho Času dva obchody potravín: jeden 
pri cintoríne, kde je vedúca pani 
Molnárová a jeden na námestí, kde bola 
vedúca pani Šipkovská a po odchode do 
dôchodku bola pani Velčická. Po 
inventúre v júni 2005 prešla do predajne 
v Seredi a nastúpila nová vedúca pani Pénerová. 
Náš Výbor pre svojich členov zabezpečoval: zájazdy do Poľska. Maďarska, po 
kultúrnych pamiatkach Slovenska, kultúrne podujatia v KD Sereď, Kultúrnom 
centre Šintava a rôzne iné: Posedenie a pomoc starším, MDD, MDŽ, Mikuláš 
deťom, SČK - darcom krvi atď. 

Pripravil: p.Ján Kolárik, predseda VČZ – Šintava 
 

OZNAMY 
Ø Prebieha výstavba 2 nájomných domov, ktorá bola zahájená v mesiaci 

máj 2007, predpokladané ukončenie výstavby apríl 2008. V každom 
nájomnom dome bude  8 b.j., z toho 3 byty budú 1-izbové, 4 byty  
2-izbové a 1 byt 2-izbový pre občana zdravotne ťažko postihnutého. 

Umiestnenie bytových domov:  
• v priestoroch dvora bývalej materskej školy 
• vedľa budovy bývalej školskej jedálne 

 
Správcom bytov bude obec. 
Môžete požiadať o zaradenie do zoznamu žiadateľov o pridelenie bytu ak: 

• ste občanom SR a máte trvalý pobyt v obci Šintava 
• nie ste vlastníkom iného bytu alebo rodinného domu 

Nájomná zmluva bude uzatvorená: 
• keď váš mesačný príjem a príjem osôb s vami bývajúcich, ktorých príjmy 

sa posudzujú spoločne neprevyšujú trojnásobok a nie je nižší ako 1,5 

výkup a spracovanie 
druhotných surovín 

www.miraba.sk 
 ŠINTAVA, Nitrianska cesta 

(areál Poľnohosp. družstva - 
bývalý Gáter) U : 0908/834615 

GALANTA, Bratislavská cesta 
(areál Gumožiny) 
U: 0907/319565 
N/Fax: 031/7801671 

SEREĎ, Vonkajší rad 
(areál Daňového úradu, vchod 
zozadu) U: 0903/417580 

OTVÁRACIE 
HODINY: 

Pondelok: 700 - 1600 

Utorok: 700 - 1600 

Streda: 700 - 1600 

Štvrtok: 700 - 1600 

Piatok: 700 - 1600 

Sobota: 800 - 1200 

Nedeľa: Zatvorené 
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násobok životného minima. Mesačný príjem sa vypočíta z príjmu za 
predchádzajúci kalendárny rok, 

• vždy na dobu určitú na tri roky, ktorá sa môže predĺžiť, pokiaľ splníte 
podmienky, 

• konkrétna výška nájomného bude stanovená uznesením Obecného 
zastupiteľstva po protokolárnom prevzatí budov, 

• budúci nájomca je povinný pre zabezpečenie splácania nájomného 
a úhrad za prípadné poškodenie bytu zložiť na účet obce finančnú záruku 
vo výške 50 tis. Sk, 

• nájomný byt sa nemôže odpredať 30 rokov od nadobudnutia 
právoplatnosti kolaudačného rozhodnutia 

 
Ø Obec zabezpečuje vyhotovenie Územného plánu, ktorý bude záväzný pre 

ďalší rozvoj obce s výhľadom do r. 2040. V súčasnosti je spracovaná 1. 
etapa, ktorá sa nachádza na obecnom úrade. 
 

Ø Obecná knižnica Šintava 
 
Výpožičné hodiny:   Utorok  15 – 17 hod 
    Sobota  14 – 16 hod 
Chceme upozorniť občanov na možnosť darovania kníh, ktoré sa im doma 
zdajú nepotrebné. Z týchto plánuje vedúca obecnej knižnice p. Milada 
Pisárová urobiť burzu a výťažok z nej použiť na zakúpenie nového fondu do 
knižnice.  
 
Ø OZ schválilo na zasadnutí dňa  6.8. 07: 

paušál na stočné počnúc rokom 2007 pre tých občanov, ktorí sú napojení na 
kanalizáciu a používajú vodu z vlastnej studne pre svoje potreby vo výške 35 
m3/osoba/rok pre občanov mladších ako 70 r.. Pre občana osamele žijúceho, 
staršieho ako 70 r. a manželský pár, kde aspoň jeden dosiahol vek 70 r. bude 
paušál na odvod stočného vo výške 25m3/osoba/rok. Počnúc rokom 2007 sa rušia 
všetky doteraz priznané výnimky na odvod splaškovej vody do obecnej 
kanalizácie.  
Ø D ô l e ž i t é ! 

Distribúcia profylaktík pre obyvateľstvo v oblasti ohrozenia okolo jadrových 
zariadení Jaslovské Bohunice. 

Na základe usmernenia Obvodného úradu v Galante obec Šintava 
zabezpečí v termíne od 15.11.2007 do 14.12.2007distribúciu profylaktík /jódových 
tabletiek/ do vašich domácností. Z toho dôvodu bude potrebné, aby jeden člen 
rodiny prevzal tabletky na tunajšom obecnom úrade v pracovných dňoch od 7,30 
hod. do 15,30 hod.  So sebou je potrebné priniesť platný občiansky preukaz. 

Zároveň budeme zberať preexspirované tabletky, ktoré máte doma. Tieto 
je potrebné priniesť so sebou.  
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Požičovňa stavebného 
náradia 

Miloš HRACHO Šintava, Proletárska 381 
 

ü ŠALOVACIE DEBNENIA, STOJKY NASTAVITEĽNÉ, STOJKY 
DREVENÉ ü KOZY NASTAVITEĽNÉ ü LEŠENIA – RÁMOVÉ, 
HAKY, RÚRKOVÉ ü VIBRAČNÉ DOSKY, NOHY ü VIBRAČNÁ 

LATA ü MIEŠAČKY ü PONORNÝ VIBRÁTOR ü BÚRACIE 
KLADIVÁ ü VŔTAČKY – VRTÁKY OD 6 – 50 mm ü AKU 
VŔTAČKY ü MOTOROVÉ PÍLY ü PRIAMOČIARE PÍLY ü 

PÁSOVÉ BRÚSKY ü KARBOBRÚSKY S DIAMANTOVÝMI 
KOTÚČMI ü PRIEMYSELNÝ VYSÁVAČ ü  ZVÁRAČKA 220 V ü 

ZVÁRAČKA TŔŇOVÁ NA VODU A KÚRENIE 
V prípade záujmu o zapožičanie volajte: 
U 0907 697 657 U 0910 998 788 

Distribúcia profylaktík sa vykonáva z dôvodu ochrany zdravia pred 
účinkami možnej havárie jadrového zariadenia pre obyvateľstvo v oblasti 
ohrozenia okolo jadrových zariadení Jaslovské Bohunice, preto ste povinní 
výmenu tabletiek v stanovenom termíne uskutočniť. 
 
Ø Výzva 

 
Pri miestnej obhliadke stavu 

verejných priestranstiev bolo zistené, že 
konáre stromov, ktoré máte vysadené 
v blízkosti chodníkov a miestnych 
komunikácií bránia bezpečnému 
prechodu občanov. Môže prísť 
k poraneniu očí, hlavy, tiež môže prísť k 
dopravnej nehode, nakoľko niektoré 
konáre bránia bezpečnému prechodu 
cez komunikácie. Z toho dôvodu je 
potrebné konáre, ktoré zasahujú do 
priestorov chodníka opilovať. Je veľa stromov, ktoré sú suché, aj tie je potrebné 
vypilovať. V prípade, že potrebujete pomoc obráťte sa na OcÚ. 
    Buďme voči ostatným občanom ohľaduplní!   
 

Už viackrát sme vyzývali občanov, aby udržiavali poriadok na miestnom 
cintoríne. Je žalostný pohľad okolo niektorých hrobov,  kde sa nachádzajú rôzne 
rozbité poháre, kahance, tiež  odpad z hrobov ukladaný a voľne pohodený po 
cintoríne. Na tento účel sú určené kontajnery. Na tunajší úrad sú veľmi často 
hlásené rôzne krádeže kvetov. Asi každého z nás by sa  dotklo,  keby sa nám  to 
stalo, preto si vstúpme do svedomia.  Nesvedčí to o našej úcte k zosnulým 
občanom. Opakovane upozorňujeme občanov bývajúcich v blízkosti miestneho 
cintorína, aby domový odpad nevyvážali do kontajnerov na cintoríne. Stále sa 
v nich nachádzajú odpady, ktoré nie sú z cintorína. 

 
Ø Ďalšie aktuálne oznamy a informácie o dianí v obci môžete získať 

aj na obnovenej internetovej stránke obce: www.sintava.sk   
 
ŠPORT 
 Futbalový klub Šintava informuje  
 
         Z príležitosti prvého čísla znovu vydania Šintavského spravodaja si Vás, milí 
čitatelia, dovoľuje Futbalový klub Šintava informovať o súčasnom dianí v klube. 
        V súťažnom ročníku 2007/2008 majstrovstiev okresu Galanta vo futbale, FK 
Šintava a tým aj obec Šintava  reprezentujú tri mužstvá:  
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mužstvo mužov, čiže „A“ mužstvo, mužstvo dorastencov, mužstvo žiakov.    
Vo výbore FK Šintava v súčasnosti 
pracujú : 
predseda: p. Michal Adamča st., 
členovia: p. Timea Šoporová, p. Pavol 
Šopor, p. Juraj Holička, p. Rudolf 
Kapoš, p. Marek Šulák, p. Mgr. Jozef 
Pavlovič – s podporou Obce Šintava, 
zastúpenou Obecným úradom Šintava a 
sponzorov, firiem: Miraba s. r. o. 
Šintava, Ľubomír Tkáč, Reštaurácia 
Lodenica Šintava – p. Eva Tvarožková, 
Velba s. r. o. Dolná Streda – Ľubomír 
Báby, AMV s.r.o. Šintava – Milan 
Vohlárik,  Šintavan s.r.o., Reštaurácia Merkúr Šintava – Rastislav Mrva, Ján 
Marcinkech, Jozef Opát.             
Po odohratí 11 kôl, Majstrovstiev 
okresu Galanta vo futbale 
v súťažnom ročníku 2007/2008 
je futbalové mužstvo mužov, FK 
Šintava na peknom, nie však 
uspokojivom, 2. mieste. Futbalisti a 
výbor FK Šintava si stanovili 
náročnejší cieľ – postup v súťažnom 
ročníku 2008/2009 do 5. ligy – Juh 
vo futbale. 
      V jesennej časti súťažného 
ročníka 2007/2008  zostáva odohrať 
ešte jeden futbalový zápas.  
11. novembra 2007   13,30 hod. 
Šintava  – Sereď „B“ Horný Čepeň         
        Po odohratí 10 kôl, MO Galanta 
– skupina „B“ vo futbale 
v súťažnom ročníku 2007/2008 je 
futbalové mužstvo dorastencov, FK 
Šintava na poslednom, desiatom 
mieste. Dianie za posledný mesiac 
v mužstve, najmä príchod nového 
trénera však naznačuje zlepšenie 
výkonnosti a vzťahov v mužstve 
dorastencov. Futbalisti a výbor FK 
Šintava veria, že dosahovanie 
lepších výsledkov v podobe 

víťazstiev v majstrovských 
futbalových zápasoch je už len 
otázkou času. 
       V jesennej časti súťažného 
ročníka 2007/2008 skupina „B“ 
dorastencov vo futbale zostáva 
odohrať ešte jeden futbalový zápas:                                 
10. novembra 2007   13,30 hod. 
Šintava  – Veľká Mača         
 Po odohratí 9 kôl, MO Galanta – 
skupina „B“ vo futbale v súťažnom 
ročníku 2007/2008 je futbalové 
mužstvo žiakov, Futbalového klubu 
Šintava na peknom, 3. mieste.  
        V jesennej časti súťažného 
ročníka 2007/2008 Majstrovstiev 
okresu Galanta, skupina „B“ žiakov 
vo futbale zostáva odohrať ešte 
jeden futbalový zápas:                        
10. novembra 2007   11,30 hod.  
Šintava  – Veľká Mača Na všetky 
zápasy srdečne pozývame všetkých 
futbalových a športových fanúšikov. 
V polčasovej prestávke domácich 
futbalových zápasov prebieha 
losovanie tomboly.         

Pripravil: Mgr. J. Pavlovič                              

Tabuľky strelcov gólov a stavu zápasov nájdete na www.sintava.sk 

Ľubomír Tkáč 
www.tkaclubomir.sk 

 

autodoprava, zemné 
práce, ubytovňa, pneuservis, 
predaj sypkých stavebných 
materiálov, služby žeriavmi 

 
Galantská 744, 925 63 Dolná Streda 

 N 031/7892182 0 031/7892589 
 U 0903/755183  * l.tkac@mail.t-com.sk 
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 Veslársky klub informuje  
 
Po vcelku úspešnej tohtoročnej sezóne sa 30.9.07 konali v Bratislave na Zlatých 
pieskoch majstrovstvá SR v šprinte na 500 m.Naši pretekári dosiahli nasledovné 
výsledky: 
v kategórii mladší žiaci (11 až 12 r.) skif :1.miesto: Aleš Vavrovič, 2.miesto:Ján 
Mužlai, 3.miesto: Bohuš Matyáš, 4.miesto: Michal Miklóšik, dvojskif: 1.miesto: 
Vavrovič, Matyáš, 2.miesto: Mužlai, Miklóšik: veľmi pekný tesný pretek  
mladšie žiačky:skif:1.miesto: Natália Kubátová,  2. miesto Monika Tichá 
v kategórii dorastenci (15 až 16 rokov) :skif – 3.miesto: Marek Režnák   4. 
miesto: Tomáš Vedrödy, dvojskif – 1. miesto Vedrödy,Režnák, 2.miesto: Martin 
Šoth, Martin Javor  
párová štvorka bez kormidla - 1.miesto:. Vedrödy, Režnák, Šoth, Javor 
dorastenky: skif – 2.miesto: Viera Bodišová 
ženy: skif – 3.miesto Veronika Holbíková, dvojskif - 3.miesto: Holbíková, 
Michaela Olejárová 
muži: skif – 2.miesto: Peter Lejko, dvojskif – 1.miesto: Lejko a pretekár Filozofu 
BL Podstupka 2.miesto: Richard Korec a pretekár STU BL Schickhofor 
dvojka bez kormidla: 1.miesto: Richard Korec a pretekár STU BL Šághy   
          6.októbra sa naša zmiešaná posádka na osme s kormidlom v zložení 
Michal Lipovský, Ľuboš Podstupka (FIL.BL.), Veronika Holbíková, Michaela 
Olejárová, Peter Baranay, Marián Šimon, Tomáš Vedrödy, Marek Režnák na 
kormidle bol Martin Javor zúčastnila na veslárskom maratóne z mesta ORTH 
(Rakúsko) do Bratislavy v dĺžke 36 km. Vody Dunaja boli miestami dosť búrlivé 
(hlavne po tlačných člnoch), ale spolu sedem osemveslíc absolvovalo 3.ročník 
pohára MARTINENGO, zakončenie bolo slávnostné v divadle ARÉNA. 
 

                                                                                          Spracoval Ing. Michal Lipovský 
(fotografie sú uverejnené na www.sintava.sk.) 

 
Toto číslo Šintavského spravodaja sa podarilo vydať aj vďaka sponzorským 

príspevkom 
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